
Z á p i s n i c a 

z mimoriadneho verejného zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Baláže 

konaného dňa 23.06.2020 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny – zasadnutie bolo uznášania schopné 

 

Program rokovania: 

1. Otvorenie a prezentácia zasadnutia obecného zastupiteľstva 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie 

4. Záplavy v obci po prívalových dažďoch 

5. Diskusia 

6. Návrh uznesenia 

7. Ukončenie zasadnutia 

 

K bodu 1:  

Mgr. Róbert Chaban, starosta obce, otvoril a viedol mimoriadne verejné zasadnutie OZ,  

privítal prítomných poslancov OZ a občanov obce. Na zasadnutí sú prítomní štyria  

poslanci   OZ: Vladimír Čunderlík, Mgr. Matej Vavrek, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar. 

Prezenčná listina tvorí prílohu zápisnice. 

K bodu 2: 

Starosta obce predniesol návrh mimoriadneho verejného zasadnutia OZ. Program                   

mimoriadneho zasadnutia OZ bol jednohlasne odsúhlasený poslancami OZ bez                   

pripomienok. 

K bodu 3: 

Starosta obce navrhol určiť: 

Za zapisovateľa: Mgr. Ivetu Markovú 

Návrhovú komisiu v zložení: predseda: Mgr. Róbert Chaban,  

členovia: Vladimír Čunderlík, Ing. Miroslav Tišliar 

za overovateľov zápisnice:     Ing. Michaela Blašková, Mgr. Matej Vavrek 

Návrh poslanci OZ jednohlasne odsúhlasili. 

 

 

 



K bodu 4: 

Starosta obce informoval o udalosti záplav po prívalových dažďoch, ktoré obec Baláže zasiahli dňa 

14.06.2020. Najviac postihnutá bola ulica Banská, Šutková, časť nad ihriskom (Marková), priepust 

(rúra) pod cestou na cintorín. Starosta obce uviedol, že z dôvodu zhodnotenia stavu ihneď na to bola 

so správcom Odštepného lesného závodu Slovenská Ľupča p. Krajčom vykonaná obhliadka 

zasiahnutých úsekov. 

Následne sa za pomoci techniky vykonalo vysokotlakové čistenie priepustu z miestnej komunikácie do 

potoku Banská cez pozemok p. Králika a bola vykonaná kontrola a čistenie odpadovej rúry KD a OcÚ  

(vysokotlakové čistenie, monitoring, výkon práce, vyhotovenie správy- posudku, v akom stave je 

kanalizácia a cestovné náklady). Zároveň boli poslané objednávky na bager spoločnosti Webra 

Solutions s.r.o. a spoločnosti Webra system s.r.o. na valník.   

Čistenie priepustu na ceste na cintorín a pri Jánovi Komorovi vykonal DHZ z Podkoníc. 

Odštepný lesný závod Slovenská Ľupča prisľúbil vyčistenie všetkých priepustov a rigólov na ich 

nehnuteľnostiach a zároveň sa dohodlo, že na poškodenom priepuste pod cestou na cintorín bude 

vykonaná oprava, pričom sa na oprave bude spolupodieľať obec, ako aj Odštepný lesný závod. 

Počas opravy sa otvoril stred cesty, bola vymenená časť rúry a bola vybudovaná odvodňovacia 

a zachytávacia šachta. 

Starosta obce požiadal RSC o odstránenie stojatej vody na novovybudovanej ceste pri odbočke na 

Podkonice.  

Uskutočnilo sa stretnutie s p. Vlastimilom Meniarom, povereným riaditeľom Odštepného závodu 

Slovenská Ľupča, na ktorom bolo dohodnuté, že Lesy budú vykonávať 2x ročne čistenie rigólov 

a priepustov na svojich nehnuteľnostiach. 

Starosta ďalej informoval, že v r. 2019 bola podaná žiadosť na lesy SR ohľadom finančnej dotácie na 

opravu miestnej komunikácie v sume 10 000 €. Na stretnutí s p. riaditeľom Meniarom bolo 

doporučené napísať dodatočnú žiadosť na dotáciu finančných prostriedkov a uviesť v nej všetky 

problémové úseky počas prívalových dažďov (Banská, Marková, Šutková, cesta (priepust) pod 

cintorínom) a priložiť ju k žiadosti z r. 2019. 

 

K bodu 5: 

Mgr. Matej Vavrek – navrhuje čistiť vodné toky a reguláciu v obci za spolupráci lesov SR. Ďalej 

navrhuje vyčistenie poldra nad futbalovým ihriskom za pomoci dotácií/finančných grantov. 

Starosta uviedol, že finančné granty nie je možné čerpať na predmetný polder, nakoľko uvedený 

polder nie je v majetku obce. 

Mgr. Matej Vavrek navrhuje osloviť SVP, aby zabezpečil vyčistenie poldra. 

Starosta obce už komunikoval a oslovil SVP vyriešiť tento problém v čo najkratšom čase. Zástupca 

SVP prisľúbil, že uvedenú problematiku bude riešiť. 

Mgr. Ján Komora sa spýtal starostu, či bol oslovený SVP za účelom opravy koryta vodného toku 

Ľupčica. Starosta uviedol, že žiadosť na opravu koryta vodného toku Ľupčica bola podaná ešte v r. 

2019 na SVP. Ďalej uviedol, že SVP vykoná plánovanú opravu vodného toku Ľupčica v letných 

mesiacoch v r. 2020.  

Igor Styk informoval, že vykonáva čistenie v dolinách Banská a Šutková v rámci finančných možností 

Lesov SR, Odštepný závod Slovenská Ľupča.  



Starosta požiadal poslancov OZ ako aj prítomných občanov obce o návrhy týkajúce sa opravy garátu 

v doline Šutková a navrhuje písomne požiadať Lesy SR o finančnú dotáciu na opravu garátu v doline 

Šutková, prípadne navrhuje financovať opravu garátu z obecných finančných prostriedkov. 

Mgr. Ján Komora navrhuje najskôr opraviť garát a potom si on vybuduje oporný múr okolo svojej 

nehnuteľnosti.  

Vladimír Čunderlík navrhuje vymeniť pôvodnú rúru za rúru s väčším priemerom, čo by viedlo 

k lepšiemu odvodneniu ulice Šutková. 

Mgr. Matej Vavrek navrhuje zväčšiť priepust v ulici Šutková výmenou starej rúry za novú s väčším 

priemerom, ktorý by bol financovaný z finančných prostriedkov obce a ďalej navrhuje opravu garátu 

financovať z grantov, prípadne osloviť Lesy SR a SVP. 

Starosta uviedol, že a poskytnutie grantov je dôležité a nevyhnutné mať vypracovanú projektovú 

dokumentáciu. ďalej je potrebné zohľadniť obdobie otvorenia výzvy a priložiť všetky vyjadrenia od 

dotknutých inštitúcií. A nakoľko sme sa už 2x pokúšali čerpať eurofondy na Kultúrny dom 

a oddychový areál a z dôvodu nepripravených projektov, krátkeho časového obdobia na vypracovanie 

žiadosti a doloženia všetkých potrebných vyjadrení od dotknutých inštitúcií nebolo možné čerpať 

eurofondy. 

Mgr. Matej Vavrek uviedol, že osloví Alexandra Rumanovského za účelom čerpania finančných 

prostriedkov z grantov na opravu garátu v ulici Šutková. 

Mgr. Matej Vavrek navrhuje zorganizovať brigády za účelom čistenia regulácie. 

Mgr. Ján Komora upozornil na zanesený garát v ulici Banská (medzi domom Baláže 67 po začiatok 

obecného parku). V rámci brigády navrhuje čistenie obecných garátov, za účelom zlepšenia prietoku 

dažďovej vody. 

Jozef Chaban navrhuje v budúcnosti, v rámci zlepšenia prietoku dažďovej vody z odvodňovacej 

šachty domu č. 62 stiahnuť  a vyregulovať dažďovú vodu z ulice Banská popred domy č. 61 a č. 10 do 

regulácie. Ďalej navrhuje starostovi obce vyhlásiť v miestnom rozhlase, aby sa občania podieľali na 

čistení garátov pred svojimi nehnuteľnosťami.  

  

 

K bodu 6:  Po ukončení programu mimoriadneho zasadnutia bolo prijaté uznesenie (viď príloha). 

K bodu 7: Na záver mimoriadneho verejného zasadnutia OZ, starosta obce poďakoval všetkým  

                  prítomným za účasť a zasadnutie ukončil. 

 

Zasadnutie viedol starosta obce Mgr. Róbert Chaban 

Zasadnutia sa zúčastnili 4 poslanci OZ (viď prezenčná listina) 

Zápisnicu zapísala:         Mgr. Iveta Marková                      .................................. 

Overovatelia zápisnice:   Ing. Michaela Blašková                .................................. 

       Mgr. Matej Vavrek                      .................................. 

 

 



    U z n e s e n i e           

z mimoriadneho verejného zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Baláže 

      konaného dňa 23.06.2020 

 

    Uznesenie č. 19/2020 

 

K bodu 2: Schválenie programu zasadnutia 

Obecné zastupiteľstvo v Balážoch 

s ch v a ľ u j e 

program mimoriadneho verejného zasadnutia OZ, konaného dňa 23.06.2020. 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

Hlasovali za (menovite):          Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):             0 

 

Uznesenie č. 20/2020 

 

K bodu 3: Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

I. určuje 

a) zapisovateľa zápisnice – Mgr. Iveta Marková 

b) overovateľov zápisnice – Ing. Michaela Blašková, Mgr. Matej Vavrek 

 

II. volí 

návrhovú komisiu v zložení: predseda – Mgr. Róbert Chaban 

             členovia -  Ing. Miroslav Tišliar, Vladimír Čunderlík 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 



Hlasovali za (menovite):          Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):             0 

 

 

Uznesenie č. 21/2020 

 

K bodu 4:  Diskusia 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

a) s c h v a ľ u j e 

Podať dodatočnú žiadosť na Lesy SR o navýšenie dotácie finančných prostriedkov zo sumy 10 000 € 

na sumu 15 000 € 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

Hlasovali za (menovite):          Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):             0 

 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

b) s c h v a ľ u j e 

Vyčlenenie finančných prostriedkov na opravu a vybudovanie opatrení pred povodňami v obci Baláže, 

na základe predloženého rozpočtu prác v ulici Šutková. 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

Hlasovali za (menovite):          Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):             0 



 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

c) berie na vedomie 

diskusné príspevky poslancov OZ a občanov obce: 

a) Podanie žiadostí na Vodohospodársky podnik, VÚC, Úrad vlády SR, Ministerstvo 

pôdohospodárstva za účelom získania finančných prostriedkov na vybudovanie opatrení proti 

prívalovým dažďom 

b) Brigády – na vyčistenie  potokov a garátov v obci 

c) Polder (ihrisko) – vyčistenie poldra zabezpečí Mgr. Matej Vavrek 

d) Šutková – opravu priepustu zabezpečí Vladimír Čunderlík 

e) Žiadať o písomné vyjadrenie Odštepného lesného závodu Slovenská Ľupča -  2x  do roka 

čistenie  – zabezpečí starosta obce 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

Hlasovali za (menovite):          Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Ing. Miroslav Tišliar, 

     Mgr. Matej Vavrek 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):             0 

 

V Balážoch dňa: 23.06.2020 

Poznámka: zverejnené dňa: 

 

                                                                                      Mgr. Róbert Chaban 

        starosta obce 

 

 

     

 

 

 

 

 

 


